



برنامج ماجستير إدارة الأعمال بمساريه (إدارة أعمال- إدارة المشاريع)

Master of Business Administration (Concentrations: Business Administration - Project Management)
(Vision, Mission, Values, and Goals)



Program Mission

Provide a comprehensive educational and learning program for students enrolled in it that includes advanced topics in administrative sciences and projects equivalent to those offered in programs offered by Arab and international universities.

رسالة البرنامج

الالتزام والتميز في تقديم أحدث مسارات التعليم في مجال الأعمال والمشاريع لتكوين قادة يمتلكون القدرة الفكرية والمهنية التنافسية لصنع التغيير الإيجابي، من خلال منهج تكاملي يضم طرق تدريس وأعضاء هيئة تدريس ونتاج بحوث ومرافق تعليم متقدمة.

Program Goals

- 1 Provide a comprehensive educational and learning program for students enrolled in it that includes advanced topics in administrative sciences and projects equivalent to those offered in programs offered by Arab and international universities.
- 2 Prepare distinguished administrative managers and entrepreneurial project leaders equipped with the modern administrative knowledge needed by the labor market in light of local and global competition and within the framework of the Kingdom's Vision 2030.
- 3 Provide students with an advanced level of modern management knowledge in line with their abilities to achieve their aspirations for progress and help them make strategic decisions for their future choices.
- 4 Adopt modern methods and trends in educating students through blended learning by involving entrepreneurs, presenting "case studies" to local and international institutions, and forming work teams of students to solve problems and address various administrative issues.
- 5 Encourage scientific research in management and projects that contribute to developing innovation, modernization, and problem-solving to achieve sustainable national development.
- 6 Prepare specialists who can pursue higher studies and provide them with the knowledge and skills necessary to earn a doctorate work.
- 7 Interact with the community and contribute to its development by framing graduates to adhere to their social responsibility and open international business ethics.

اهداف البرنامج

- 1 تقديم برنامج تعليمي وتعلمي شامل للطلبة الملتحقين به يشتمل على موضوعات متقدمة في العلوم الإدارية والمشاريع توازي ما هو مطروح في البرامج التي تقدمها الجامعات العربية والعالمية.
- 2 إعداد مديرين إداريين وقادة مشاريع ريادية متميزين ومزوَّدين بالمعارف الإدارية الحديثة التي يحتاجها سوق العمل في ظل المنافسة المحلية والعالمية وفي إطار رؤية المملكة 2030.
- 3 تزويد الطلبة بمستوى متقدم من المعارف الإدارية الحديثة بما يتلاءم مع قدراتهم وتحقق تطوراتهم للتقدم ومساعدتهم على اتخاذ القرارات الاستراتيجية في اختياراتهم المستقبلية.
- 4 تبني أساليب وتوجهات حديثة في تعليم الطلبة من خلال التعليم المدمج وعن طريق تشريك رواد الأعمال وطرح "دراسات حالة" لمؤسسات محلية وعالمية وتشكيل فرق عمل من الطلبة لحل المشاكل ومعالجة قضايا إدارية مختلفة.
- 5 تشجيع البحث العلمي في الإدارة والمشاريع التي تساهم في تطوير الابتكار والتحديث وحل المشاكل لتحقيق التنمية الوطنية المستدامة.
- 6 تحضير متخصصين قادرين على متابعة دراستهم العليا وإكسابهم المعارف والمهارات اللازمة لمواصلة الدراسة والبحث في شهادة الدكتوراه.
- 7 التفاعل مع المجتمع والمساهمة في تنميته من خلال تأطير الخريجين للالتزام بمسؤوليتهم الاجتماعية وأخلاقيات الأعمال الدولية المفتوحة.

Characteristics of program graduates

After completing the program, graduate is expected to possess the following Characteristics:

- 1 Define administrative, health, and professional concepts, principles, and theories in business and projects.
- 2 Effectively communicate with individuals, business organizations, and projects in modern styles and languages and adapt to different work environments.
- 3 Apply management theories and skills in business and projects.
- 4 It employs technology, information, leadership skills, teamwork, and self-learning to achieve excellence, work mastery, development, and continuous development in business and projects.
- 5 Apply research methodologies, analytical skills, creative scientific thinking, future foresight, and decision-making to keep pace with modern scientific developments.
- 6 Take responsibility and practice professional ethical behavior in dealing with others in business and projects. Be committed to discipline, national identity, and community participation.
- 7 Provide creative and innovative sustainable organizational, administrative, marketing, economic, and financial treatments for business and project development.

خصائص خريجي البرنامج

يتوقع بعد إتمام البرنامج أن يمتلك الخريج كلا من التالي

- 1 يعرف المفاهيم والمبادئ والنظريات الإدارية والصحية والمهنية في الأعمال والمشاريع.
- 2 يتواصل بشكل فعال بالأساليب الحديثة واللغات مع الأفراد ومؤسسات الأعمال والمشاريع والتكيف مع بيئات العمل المختلفة.
- 3 يطبق النظريات والمهارات الإدارية في الأعمال والمشاريع.
- 4 يوظف التقنية والمعلومات ومهارات القيادة والعمل الجماعي والتعلم الذاتي لتحقيق التميز واتقان العمل والتنمية والتطوير المستمر في الأعمال والمشاريع.
- 5 يطبق منهجيات البحث ومهارات التحليل والتفكير العلمي الإبداعي واستشراف المستقبل واتخاذ القرارات لمواكبة المستجدات العلمية الحديثة.
- 6 يتحمل المسؤولية ويمارس السلوك الأخلاقي المهني في التعامل مع الآخرين في الأعمال والمشاريع والالتزام بالانضباط والهوية الوطنية والمشاركة المجتمعية.
- 7 يقدم المعالجات الإبداعية والابتكارية المستدامة التنظيمية، والإدارية، و التسويقية، والاقتصادية، والمالية لتطوير الأعمال والمشاريع.